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Deltagere:

Ole Find Jensen 
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Kirsten Andersen

Dagsordenen omfatter punkterne fra nr. 215 til 243 inkl.

De respektive sager ligger til gennemsyn i udvalgsværelse II i weekenden.



Jægerspris Kommune
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Side 2

Økonomiudvalgsmødet d. 10-12-2001

Åben dagsorden
Punkt Resumé In it Sagsid
215 Samlet budgetopfølgning for år 2001 MEJ 15695
216 Oversigt over meddelte tillægsbevillinger i regnskabsåret 2001 MEJ 15346
217 Låneoptagelse vedr. almene boliger i Dalby JK 16507
218 Låneoptagelse vedr. almene boliger i Gerlev JK 16508
219 Tillægsbevilling til finansiering af forlængelse af social- og 

sundhedsuddannelserne SO 16415
220 Forslag til leasingfinansieret udskiftning af biler og 

vintermateriel på matrielgården EM 16393
221 Opkrævning af statsafgift - spildevand 1998 MDH 16367
222 Afskrivning af restancer JH 13738
223 Status vedr. administrationen af ulovlig sommerhusbeboelse - 

§ 40 i lov om planlægning JH 16489
224 Ønsker om støttet byggeri for 2002 JP 14578
225 Midlertidige boliger i leve- og boprojektet for 

12 piehjemsbeboere MRC 16509
226 Sundhedsafdelingen forelægger kvalitetsstandarder MRC 13571
227 Indsigelser i.f.m. kommuneplanforslag SA 15822
228 V andløbsregulativ MM 15541
229 Procedure til afregning af vandspild MDH 13821
230 Fjordstien gennem Homsherred i Frederiksborg Amt MW 14661
231 Samarbejdsaftale mellem venskabskommunerne EK 14537
232 Låneregler for Jægerspris bibliotekerne EK 16416
233 Vedtægter for Produktionsskolen Over Broen JK 11810
234 Retningslinier for optagelse af børn i børnehaveklasser BN 16427
235 Udkast til aftale om overflytning af aktiviteter fra Sportsvej 

til Stadion på Møllevej JK 16224
236 Decentralisering Jægerspris Kommune JP 13843
237 Fokus på ledelse BN 15523
238 Møder i byråd, økonomiudvalg og fagudvalg for 2002 JK 16506
239 Meddelelser fra: BD 9441
240 Efterretningssager BD 9675

Lukket dagsorden
Punkt Resumé In it Sagsid
241 Renovering af sportspladsen imellem Sogneskolen og

Møllegårdskolen SL 16502
242 Boligindretning jfr. § 102 i lov om social service MRC 15834
243 Meddelelser fra: BD 9438



Side 3

Mode OK d. 10-12-2001

Journalnr. BM-00.01009 Sagsid: 15695 Sagsbehandler: MEJ/BOG Fmd. init.

Samlet budgetopfølgning for år 2001

Økonomi: Kr. 2.187.108 

Bilag: Budgetopfølgning

Sagsfremstilling:

Administrationen har foretaget budgetopfølgning for 2001 på baggrund af forbruget frem til sidste 
kvartal 2001.

Budgetopfølgningen indeholder følgende bevillingsansøgninger:

Drift Anlæg Total

Økonomiudvalget 955.900 0 955.900

Social-, Børne- og Kulturudvalget 724.010 301.500 1.025.510

Teknik- og Miljøudvalget 180.698 25.000 205.698

Total 1.860.608 326.500 2.187.108

Merforbruget på økonomiudvalgets område skyldes en efterregulering af skatter vedr. indkomståret 
1999, hvor ligningsprovenuet var ca. 2 mio. kr. lavere end budgetteret. Dette modsvares dog delvist 
af øgede skatteindtægter på ca. 1 mio. kr. vedr. efterregulering af særlig indkomstskat 1999 og 
afregning af dødsbobeskatning i sidste kvartal af 2001.

Budget- og regnskabsafdelingen den 6. december 2001
De i budgetopfølgningen indeholdte bevillingsansøgninger anbefales. Administration og borgmester 
udarbejder forslag til kompenserende besparelser, som vil foreligge inden byrådets møde den 18. 
december.



Side 4f Jægerspris Kommune 
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Punkt 216

Mode OK d. 10-12-2001 

Journalnr. BM-00.01S03 Sagsid: 15346 Sagsbehandler: MEJ/BOG Fmd. init. 

Oversigt over meddelte tillægsbevillinger i regnskabsåret 2001

Økonomi:

Bilag:
Oversigt over tillægsbevillinger til budget 2001 pr. 4. december 2001

Sagsfremstilling:

Budget- og regnskabsafdelingen fremsender oversigt over meddelte tillægsbevillinger til budget 
2001, opgjort pr. 4. december 2001. Oversigten udviser ingen ændringer i forhold til den sidst 
forelagte pr. 31. oktober 2001.

Oversigten udviser tillægsbevillinger for netto -3.744.566 kr. Tillagt styrkelsen af 
kassebeholdningen i det oprindelige budget på 3.363.410 kr. medfører dette et korrigeret budget 
med en forøgelse af kassebeholdningen på 7.107.976 kr.

I oversigten er ikke medtaget bevilget forbrug af opsparet overskud i decentrale enheder, der, efter 
regulering af Solbakkeskolens underskud, udgør 5.001.040 kr. Udgifter og indtægter vedr. Leve- og 
Boprojektet er ligeledes ikke medtaget i oversigten.

Til gengæld er indkøb af ny autosprøjte medtaget, da denne er indkøbt og betalt i 2001. Dette 
forringer resultatet i 2001 med 1 mio. kr., men medfører samtidig en tilsvarende forbedring af 
budget 2002, hvor udgiften oprindeligt var budgetsat.

Beslutning:



Side 5f Jægerspris Kommune 
Økoti o miudvalget

Punkt 217

Mode OK d. 10-12-2001 

Journaliir. BM-00.01040 Sagsid: 16507 Sagsbehandler: JK/CG Fmd. init.

Låneoptagelse vedr. almene boliger i Dalby

Økonomi:

Sagsfremstilling:

Byrådet besluttede den 20. februar 2001 at yde grundkapitalindskud på kr. 1.624.000 til opførelse af 
almene boliger i Dalby samt at lånefinansiere 50% af udgiften hertil.

Administrationen har indhentet lånetilbud fra KommuneKredit på kr. 812.000. Imidlertid vedtog 
Byrådet den 15. maj at forhøje grundkapitalindskuddet med kr. 138.500, hvoraf halvdelen, kr. 
69.250, skulle lånefinansieres.

Låneoptagelsen skal således totalt udgøre kr. 881.250, og administrationen har derfor rekvireret nyt 
lånetilbud på dette beløb. Lånetilbuddet fremsendes til kommunen inden økonomiudvalgets møde, 
og kan således fremlægges på mødet.

Budget- og regnskabsafdelingen den 5. december 2001
Budget- og regnskabsafdelingens indstilling vil foreligge til økonomiudvalgets møde.
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Punkt 218

Mode OK d. 10-12-2001

Journalnr. BM-00.01040 Sagsid: 16508 Sagsbehandler: JK/CG

Låneoptagelse vedr. almene boliger i Gerlev

Fmd. init.

Økonomi: Kr. 49.500

Sagsfremstilling:

Byrådet besluttede den 20. februar 2001 at yde grundkapitalindskud på kr. 1.534.000 til opførelse af 
almene boliger i Gerlev samt at lånefinansiere 50% af udgiften hertil.

Administrationen har indhentet lånetilbud fra KommuneKredit på kr. 767.000. Der er tale om et 
rentetilpasningslån, baseret på 1-årige 5% obligationer, med en løbetid på 30 år.

Ud fra de, på nuværende tidspunkt, kendte forudsætninger, vil renteudgiften til lånet i 2002 andrage 
ca. ki*. 38.000 og udgiften til afdrag ca. kr. 11.500. Denne ydelse er ikke optaget i budget 2002.

Budget- og regnskabsafdelingen den 5. december 2001
Budget- og regnskabsafdelingen indstiller at ovennævnte lånetilbud accepteres, og at der meddeles 
tillægsbevilling på i alt kr. 49.500 til budget 2002.



Punkt 219

Møde SBK d. 27-11-2001

Journalnr. BM-81.40.02S03 Sagsid: 16415 Sagsbehandler: SO/SU Fmd. init.

Tillægsbevilling til finansiering af forlængelse af social- og 
sundhedsuddannelserne * •

jfgggj Jægerspris Kommune Side 7
mBjJ Økonomiudvalget

Økonomi: 372.620,- kr.

Bilag: [i sagen]
• Kopi af sagsfremstilling vedr. ændring af sygeplejerskeuddannelsen og social- og 

sundhedsuddannelserne
• Bekendtgørelse om ændring af de grundlæggende social- og sundhedsuddannelser
• Lov om grundlæggende social- og sundhedsuddannelser

Sagsfremstilling:

Som SBKU blev informeret om den 28.08.01 (se bilag), er de grundlæggende social- og 
sundhedsuddannelser ændret pr. 1.1,2002. Der er fremsendt bekendtgørelse om de grundlæggende 
social- og sundhedsuddannelser d. 1. oktober 2001.

Ændringen medfører, at social- og sundhedshjælper- og social- og sundhedsassistentuddannelseme 
forlænges med 2 måneder til i alt 14 måneder. Forlængelsen vil for begge uddannelser blive 8 ugers 
teori, hvor grundfag som dansk, engelsk og naturfag vægtes.

Social- og sundhedsskolen har udarbejdet en turnusplan for de kommende hold på social- og 
sundhedshjælperuddannelsen. Planen er godkendt af Uddannelserådet den 27.9.01.
Hidtil har elevholdene startet marts, juli og november. Efter den nye plan bliver det fremrykket til 
januar, april og september. Det betyder, at det allerede i år 2002 vil have en økonomisk konsekvens, 
idet der skal betales flere lønkroner end tidligere antaget.
Økonomisk konsekvens i 2002

Jan. 2002 :
2 elever på elevløn 1/1-10/3 
2 elever på voksenelevløn 1/1-10/3 
April 2002:
2 elever på elevløn 22/4-29/7 
2 elever på voksenelevløn 22/4-29/7 
September 2002:
2 elever på elevløn 2/9-18/11 
2 elever på voksenelevløn 2/9-18/11
Merudgift i alt i 2002

7.964,99 kr. x 2,3 md. kr. 36.638,96
15.179,08 kr. x 2,3 md. kr. 69.823,76

7.964,99 kr. x 3,25 md. kr. 51.772,44
15.179,08 kr. x 3,25 md. kr. 98.664,02

7.964,99 kr.x 2,5 md. kr. 39.824,96
15.179,08 kr. x 2,5 md. kr. 75.895,40

kr. 372.619,54
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Økonomisk konsekvens i 2003 og overslagsårene

Der er refusion fra Arbejdsgivernes elev refusion i (AER) teoriperioderne. Refusionen udbetales i 
det år, hvor elevernes teoriperioder ligger.
I budget 2002 er der indregnet Arbejdsgivernes elev refusion for 2 x 8  ugers teori som hidtil. 
Forlængelsen af uddannelsen med 8 ugers teori, og deraf følgende refusion fra AER får først 
budgetmæssig betydning i 2003, idet de sidste 8 ugers teori for ovennævnte hold ligger i 2003.

AER:
6 elever på 8 ugers teori ( 1.575 kr. pr uge)
6 voksenelever på 8 ugers teori ( 3190 kr. p 
Merindtægt i 2003 og overslagsår

Lønudgift
6 elever å 1.838,07 kr. pr. uge
6 voksenelever å 3.502,86 kr. pr. uge
Merudgift i 2003 og overslagsår

Nettoudgifter vil således i 2003 og årene frem være

kr. 75.600,00
uge) kr. 153.120,00

kr. 228.720,00

8 uger ki*. 88.227,00
8 uger kr. 168.137,28

kr. 256.364,64

i være kr. 27.644,64

Vi har endnu ikke modtaget økonomisk konsekvensberegning fra Frederiksborg amt vedrørende 
forlængelse af social- og sundhedsassistentuddannelseme.

Budget- og regnskabsafdelingen den 14, november 2001
Der er ikke afsat midler i budget 2002 og overslagsårene til dækning af forlængelse af social- og 
sundhedsuddannelserne.

Sundhedsafdelingen den 13. november 2001
Det indstilles, at SBKU anbefaler overfor ØK og BY, at:
• der gives tillægsbevilling på kr. 372.619,54 i 2002 i forbindelse med budgetopfølgning.
• udgiften i 2003 og overslagsårene indregnes i budgettet

Beslutning:

SBK-udvalget anbefaler sundhedsafdelingens indstilling af 13. nov. 2001 for økonomiudvalg og 
byråd.

Ældrerådet den 05-12-2001

Ældrerådet har gennemgået sagen, og har ingen bemærkninger til bevillingen, men hilser med 
tilfredshed at de nævnte uddannelser bliver styrket.
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Møde i OK den 10-12-2001

Beslutning:
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Punkt 220

Møde TMU d. 22-11-2001

Journalnr. BM-83,11.01054 Sagsid: 16393 Sagsbehandler: EM/TF Fmd. init.

Forslag til leasingfinansieret udskiftning af biler og vintermateriel på 
matrielgården

Økonomi: Leasingbehov på 595.000 kr.

Bilag:
Foreløbig notat vedr. maskinbestykning og maskinanvendelse på materielgården - oplæg vedr. 
glatførebekæmpelse.

Sagsfremstilling:

Som led i etablering af DKV er foretages der for tiden en gennemgang af materialgårdens 
maskinpark og maskinanvendelse.

Målet er at vurdere udskiftningsbehov p.g.a. nedslidning eller forældet teknologi samt at få en 
hensigtsmæssig maskinbestykning med en høj udnyttelsesgrad af maskinparken.

Hidtil er udskiftningen af maskiner sket ved stykvis indkøb finansieret over den afsatte pulje til 
anskaffelse eller af opsparede midler.
Puljen til nyanskaffelser har i en årrække været på niveau 274.000 kr. pr, år og 45.000 til 
anskaffelse af vintermateriel. De 274.000 blev i forbindelse med budgetrevisionen i august og 2. 
behandling af budgettet reduceret med 150.000 kr. for 2001 og 2002. Dette skete i lyset af at 
Teknisk Afdeling i forbindelse med oplægget på budgetseminaret i marts pegede på at en 
leasingmodel i forbindelse med nyanskaffelse kunne indeholde en mulighed for både at styrke 
kommunens likviditet og skabe mulighed for en hurtigere modernisering / tilpasning af 
materielgårdens maskinpark.

Gennemgangen af Materielgårdens maskinbestykning vil først være endelig afsluttet i starten af 
2002, men allerede nu er der en række konklusioner og anbefalinger fra formændene, hvoraf 
anbefalingerne relateret til vintervedligeholdelse / glatførebekæmpelse foreslås gennemført allerede 
nu.

De foreløbige anbefalinger er samlet i Foreløbig notat vedr. maskinbestykning og maskinanvendelse 
på materielgården - oplæg vedr. glatførebekæmpelse.

Notatet anbefaler bl.a. udskiftning af to ladbiler til biler med lastbilopbygning, som muliggør en 
opbygning med skraberblad og vådsalter.
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Side 11

At der indkøbes skraberblade til begge biler.
At der indkøbes en ny vådsalter til den ene bil og at den eksisterende vådsalter monteres over på den 
anden nye bil.
I tråd hermed er servicekorpset og materielgården gået i gang med at ombygge en gi. ukrudtssprøjte 
til anvendelse på visse pladser, hvor der hidtil er blevet håndsaltet.

Fordelene ved omlægningen er:
• At traktoranvendelsen ved glatførebekæmpelse reduceres, med mulighed for at udfase 1-2 gi. 

traktorer
• At en meget stor del af glatførebekæmpelsen kan ske ved vådsaltning, som medfører en 

væsentlig reduktion i saltforbruget med deraf følgende økonomiske besparelse og miljømæssige 
gevinst.
Reduktionen i saltforbrug fra ren tørsaltning til den foreslåede løsning er fra ca. 290 t/år til ca,
125 t/år. I forvejen var forbruget, med vådsaltningsforsøget i 2000-2001 nedbragt til ca. 2101. 
Den økonomiske besparelse i forhold til niveau 2000.2001 skønnes at være ca. 25.000 kr./år,

• At tidsforbruget i forbindelse med alm. glatførebekæmpelse og glatførebekæmpelse ved mindre 
snemængder typisk vil blive reduceret med 14-1 mandtime pr. udkald med tillæg uden for normal 
arbejdstid 1-2 løntimer pr. udkald, i 2000 - 2001 var der i alt 102 udkald, hvilket ville have givet 
en til en årlig besparelse på mellem 12.000 og 25.000 kr.

• At serviceniveauet bliver forbedret, idet det vil være muligt at inddrage yderligere et par 
vejstrækninger i glatførebekæmpelsen og nå en del af glatførebekæmpelsen på parkeringspladser 
ved nogle skoler og institutioner inden disse tages i brug.

Kapitalbehovet i forbindelse med den foreslåede udskiftning og nyanskaffelse er vurderet til:
• Udskiftning af 2 ladbiler hvoraf en er tjenlig til udskiftning i indeværende år (skal synes i 

december med forventet synsomkostninger på min. 10.000 kr.) og en er tjenlig til udskiftning 
ultimo 2002 eller primo 2003. anskaffelsespris i alt ca. 400.000 kr.

• Anskaffelse af yderligere 1 vådsalter inkl. montering anslået anskaffelsespris på ca. 90.000 kr.
• Anskaffelse af at 2 fiber- eller letmetalbaserede skraberblade til ladbilerne inkl. montering 

anslået ca. 105.000 kr.
Samlet giver dette et investeringsbehov på ca. 595.000 kr.

I forbindelse med købet af de 2 ladbiler forventes de 2 gamle biler at kunne indbringe samlet 50.000 
ki*. i bytte / indhandlingspris.

Desuden vil omlægningen være medvirkende til at der kan udfases 2 traktorer i 2002. Salgsprisen 
og besparelsen er endnu ikke opgjort, idet det indgår i den samlede maskinvurdering som forventes 
afsluttet primo 2002.

Levetiden på bilerne skønnes at være ca. 7 år medens den på vådsalter og skraberblade forventes at 
være større end 7 år.

Teknisk Afdeling har derfor indhentet oplysninger på omkostningerne ved en leasingaftale over 6 
år, med en tilbagekøbsværdi på 10%.
Leasingudgiften hertil er i øjeblikket 4,5% i kvartalet.
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Ved en investering på 595.000 kr. giver det en årlig leasingudgift på 107.100,- kr. og en 
tilbagekøbsærdi på 59.500 kr,, svarende til en årlig rente på 5,08%

Hvis hele anskaffelsen leasingfinansieres vil indtægten ved salg af de gi. biler, forventet ca. 50,000 
kr. og rammen til materielanskaffelse for 2001 (143.000 kr.), I alt vil 193.000 kr. således kunne 
tilgå kassebeholdningen.

Leasingudgiften forventes desuden af blive modsvaret af et mindre forbrug på saltindkøb og 
mandskabsforbrug på mellem 40.000 og 50.000 kr.
Besparelsen på mandskabsiden bør dog ikke indregnes, idet budgetrammen for 2002 i forvejen er 
lav set i forhold til en normalvinter.
I forhold til saltindkøb anbefales det at indregne en besparelse ved den første budgetopfølgning i 
2002.

Budget- og regnskabsafdelingen den 15. november 2001
De i sagsfremstillingen skitserede konsekvenser, herunder besparelser på mandskab og saltindkøb 
m.v., er alene betinget af, at investeringen foretages, og er således uafhængige af, om investeringen 
finansieres kontant eller via leasingkontrakt. Spørgsmålet om, hvilken finansiering, der i givet fald 
vælges, må således afhænge af hensynet til kommunens likviditet og forskellen mellem renten i en 
leasingkontrakt og renten på kommunens likvide aktiver, hvor der p.t. betales debetrente i en stor 
del af året.

Lånebekendtgørelsens regler om deponering ved indgåelse af leasingkontrakter gælder kun f.s.v.a. 
aftaler om benyttelse af fast ejendom, der kan sidestilles med en kommunal anlægsopgave, og en 
evt. indgåelse af leasingkontrakt vil således ikke belaste kommunens låneramme eller kræve 
deponering.

Det indstilles derfor, at der indhentes konkret leasingtilbud, som forelægges til endelig godkendelse, 
og at der, i forlængelse af en evt. godkendelse, foretages tilretninger af budget 2002 og fremefter i 
overensstemmelse med sagsfremstillingen.

Teknisk Afdeling den 14. november 2001
Teknisk Afdeling foreslår at TMU anbefaler økonomiudvalg og byråd:
1. at der anskaffes 2 nye ladbiler, 2 skraberblade og 1 vådsalter som finansieres over en 

leasingaftale
2. at der sker en samlet tilpasning af materielanskaffelseskontoen og modregning i de opsparede 

midler i forbindelse med den langsigtede materielanskaffelsespolitik som påregnes forelagt 
udvalg og byråd i starten af 2002,

3. at der sker en tilpasning af kontoen for saltindkøb ved første budgetopfølgning i 2002
4. at materialgårdens ramme for materielanskaffelse for 2001 reduceres med 143.000 kr. og at 

indtægterne ved salg afladbiler tilgår kassebeholdningen

Beslutning:

Indstilling tiltrådt.



Side 13f Jægerspris Kommune 
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Møde i OK den 10-12-2001

Beslutning:



Side 14f Jaegerspris Kommune 
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Punkt 221

Mode TMU d. 22-11-2001 

Journalnr. BM-13.02.00035 Sagsid: 16367 Sagsbehandler: MDH/TF Fmd. init. 

Opkrævning af statsafgift - spildevand 1998

Økonomi: Kr.: 131.541,00

Sagsfremstilling:

Sagen vedrører betaling af spildevandsafgift for 1998. Spildevandsafgiften beregnes efter 
renseanlægget udledning. Denne bestemmes normalt ved 14 stikprøver taget løbende gennem året.

Told&Skat har i afgørelse af 2. november 2001, journal nr. 43/01-356-00049, forhøjet kommunens 
afgiftstilsvar med kr. 131.541,-.

Forhøjelsen skyldes uenighed om, hvorvidt en prøve taget den 13/10 1998 skal medtages i 
beregninggrundlaget eller ej. Jægerspris Kommune har hævdet, at prøven ikke skal medtages med 
den begrundelse, at den ikke er repræsentativ. Dette er sket med henvisning til § 2 stk. 1 i 
^Bekendtgørelse om måling af spildevand mv.”:

"Stikprøverne skal være repræsentative for den samlede udledning i stikproveperioden, og 
prøvedagene skal udtages eller vægtes med de udledte mængder på prøvedagen, så gennemsnittet 
bliver repræsentativt for den samlede udledning. ’’

Prøven fra 13/10 1998 er taget under slamflugt, hvilket giver meget høje værdier for såvel den 
udledte mængede som de udledte stoffer. Slamflugt varer normalt nogle timer.

Jægerspris Kommunes argumentation er, at når der tagets 14 prøver årligt, repræsenterer hver prøve 
365/14 = 26 dage. En prøve taget under slamflugt er derfor ikke repræsentativ for 26 døgns 
udledning.

Told&Skats argumentation er, at hele ideen med stikprøver er, at også prøver taget under unormale 
driftsforhold skal indgå i beregning. Der kunne være slamflugt eller andre unormale driftsforhold på 
dage hvor der ikke blev taget prøver. Set over flere år vil disse prøver taget under unormale 
driftsforhold sandsynligvis afspejle virkeligheden.

Teknisk Afdeling vurdere, at der er en rimelig chance for, at kommunen far medhold i en ankesag. 
Det koster 600 kr. at anke sagen. Under alle omstændigheder ville være at foretrække, at reglerne 
blev klarlagt.
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Teknisk Afdeling den 9. november 2001
Det indstilles, at TMU anbefaler ØK og Byrådet, at Told&Skats afgørelse af 2. november 2001, 
journal nr. 43/01-356-00049, indklages til Landsskatteretten.

Beslutning:

Indstilling godkendt.
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Punkt 222

Mode OK d. 10-12-2001 

Journalnr. BM-25.45.00048 Sagsid: 13738 Sagsbehandler: JH/SK Fmd. init. 

Afskrivning af restancer

Økonomi:

Bilag: Liste over restancerne til afskrivning er vedlagt sagen 

Sagsfremstilling:

Der er udarbejdet en liste over 13 restancer på et totalbeløb på kr. 314.496,36 

Begrundelsen for at afskrive de 13 restancer er følgende:

- Restancerne er bortfaldet, og der har ikke været mulighed for at opkræve restancerne 
indenfor den 5-årige forældelsesfrist

- Boudlæg § 18, hvilket betyder, at der kun er dækning til begravelsesomkosningerne

- 1908-loven - 5 års forældelse

Da kommunen ikke har haft mulighed for at inddrive restancerne jvfr. ovennævnte grunde, så må 
det offentlige konstatere et tab på nævnte beløb. Det bør bemærkes, at såfremt en restant har flere 
debitorforhold vil en indbetaling ske efter følgende prioriterede rækkefølge. Dette gælder uanset, 
om der er tale om en frivillig aftale eller om tvangsinddrivelse:

1. Skatter og arbejdsmarkedsbidrag
2. Bøder
3. Bidrag
4. Kommunale gebyrer, renter og afgifter
5. Boligsikring og daginstitutioner
6. Bistandshjælp mod tilbagebetaling og øvrige fordringer

Skatteafdelingen den 29. november 2001.
Skatteafdelingen indstiller, at ovennævnte beløb på kr. 314.496,36 afskrives.

Beslutning:
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Punkt 223

Mode OK d. 10-12-2001

Journalnr. BM-01.07.04100 Sagsid: 16489 Sagsbehandler: JH/SK Fmd. init.

Status vedr. administrationen af ulovlig sommerhusbeboelse - § 40 i lov om 
planlægning * •

Økonomi:

Sagsfremstilling:

I § 40 i lov om planlægning er det som hovedregel bestemt, at en bolig i et sommerhusområde ikke 
må anvendes til fast overnatning i perioden fra 1. oktober til 31. marts.
Jægerspris Kommune er forpligtiget til at sørge for, at ulovlig sommerhusbeboelse ikke finder sted. 
Den 17. september 2001 var der i Jægerspris Kommune 149 (143 i 2000) personer med bopæl på en 
sommerhusadresse, som skulle undersøges nærmere.

Der blev den 17. september udsendt 110 varslingsskrivelser og den 1. oktober 76 påbudsskrivelser. 
Den 16. oktober blev 28 personer politianmeldt.

Fra 1. oktober til 1. december er yderligere 5 personer tilflyttet en sommerhusadresse. Ud af disse 5 
er 2 blevet politianmeldt.

Status for disse 154 personer incl. bøm under 18 år er:

• 36 personer er ff aflyttet til anden adresse inden for Jægerspris Kommune
• 56 personer er fraflyttet til en adresse i en anden kommune
• 2 personer er tilmeldt en adresse, hvor der er givet dispensation i forvejen - f.eks. 

afviklingsdispensation
• 3 personer opfylder pensionistregleme om at have ejet sommerhuset i en vis årrække
• 1 person er udsendt af Den Danske Stat og er derfor ikke på bopælen
• 43 personer har modtaget enten en tidsmæssig dispensation eller en dispensation jvfr. 

efterlønsreglen
• 1 person er under 18 år
• 12 personer modtager fortsat tvangsbøder (det drejer sig om 3 ejerboliger og 7 lejeboliger)

Anmeldelserne på personer, der er fraflyttet efter politianmeldelsen, er blevet tilbagekaldt - dog med 
en oplysning til fraflytterne om, at sagen stadig behandles hos Frederikssund Politi med henblik på 
en eventuel straffesag jvfr. planlovens § 64 stk. 1 og 2 for overtrædelse af planlovens § 40. 
Tilbagekaldelsen af politianmeldelsen medfører kun, at tidligere pålagte tvangsbøder fra Jægerspris 
Kommune bortfalder.
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Skatteafdelingen den 3. december 2001
Til orientering

Beslutning:
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Punkt 224

Mode OK d. 10-12-2001

Journalnr. BM-03.00.01 G12 Sagsid: 14578 Sagsbehandler: JP/SEK Fmd. init. 

Ønsker om støttet byggeri for 2002

Økonomi:

Sagsfremstilling:

Kommunen skal senest den 31. december 2001 indberette den planlagte aktivitet vedr. almene 
boliger, samt evt. ønske om tildeling af kvote til private støttede andelsboliger, i 2002 til By & 
Boligministeriet.

Almene boliger er ikke kvotebelagt, og kommunen skal således alene angive et forventet 
aktivitetsniveau, mens private støtte andelsboliger fortsat er kvotebelagt.

Budget- og regnskabsafdelingen den 28. november 2001
Økonomiudvalget anmodes om at tage stilling til det forventede aktivitetsniveau, samt om der skal 
søges kvote til private støttede andelsboliger i 2002.
Det bemærkes, at der ikke i budget 2002-2005 er optaget bevillinger til støttet boligbyggeri.

Beslutning:
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Mode OK d. 10-12-2001 

Journalnr. BM-82.20.00P00 Sagsid: 16509 Sagsbehandler: MRC/SU Fmd. init. 

Midlertidige boliger i leve- og boprojektet for 12 piehjemsbeboere

Økonomi:

Bilag: Tilbud fra LT Udlejning A/S, Teglevej 5-7, 2640 Hedehusene.(ligger i sagen) 

Sagsfremstilling:

I forbindelse med renovering og ombygning af De Tre Ege vil der være behov for midlertidig 
boliger til 12 plejehjemsbeboere, mens den sidste afdeling renoveres i perioden 22.11.02 - 22.06.03.

Der har været nedsat en faglig arbejdsgruppe, bestående af sikkehedsrepræsentant Helle Mølager, 
aktivitetsleder Connie Bendt, assisterende områdeleder Susanne B Jørgensen og afdelingschef 
Merete Røn Christensen.
Arbejdsgruppen har sammen med JEC Byggerådgivning udført research på området. Der har været 
studiebesøg, og der er udarbejdet en kravspecifikation til de midlertidige boliger. Da det er 
plejekrævende borgere, der skal bo i de midlertidige boliger stilles der skærpede krav til indretning 
både af brandmyndighederne og arbejdsmiljømæssigt. Teknisk afdeling og brandmyndighederne har 
godkendt tegningerne.

JEC Byggerådgivning har undersøgt markedet og har indhentet et tilbud fra LT Udlejning A/S, 
Teglevej 5-7, 2640 Hedehusene.

Beslutning:
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Punkt 226

Møde SBK d. 27-11-2001

Journalnr. BM-16.08.06P23 Sagsid: 13571 Sagsbehandler: MRC/SU Fmd. init. 

Sundhedsafdelingen forelægger kvalitetsstandarder

Økonomi:

Bilag: Sundhedsafdelingens kvalitetsstandarder, revideret november 2001 

Sagsfremstilling:

Kvalitetsstandarderne er revideret. Der er foretaget sproglige rettelser samt tilpasning til lovgiv
ning og ny organisation.

I de kvalitetsstandarder, hvor afregning for ydelserne er nævnt, fremgår det at betaling fremover 
sker over PBS og ikke som tidligere ved træk over pensionen.

I kvalitetsstandarden for praktisk bistand er det præciseret, hvornår der kan bevilges hyppigere ren
gøring end hver 14. dag. Det er endvidere præciseret, at der ved fleksibel hjemmehjælp forstås, at 
borgeren kan fravælge ydelsen i særlige tilfælde, men at tilvalget skal være en anden allerede visite
ret ydelse, ledsaget gåtur eller omsorgssamtale.

Det fremgår endvidere af kvalitetsstandarden, at det er visitatoreme, der tildeler praktisk bistand, 
personlig pleje og madservice. Visitatoreme revurderer mindst én gang om året.

I følge servicelovens § 71 stk. 2 bevilliges ydelserne til personer, som på grund af midlertidig eller 
varig fysisk eller psykisk funktionsevne eller særlige sociale problemer ikke selv kan udføre disse 
opgaver. Hvorimod alderskriteriet ikke automatisk udløser en bevilling på praktisk bistand, person
lig pleje mv.

Endelig er fristerne til sager, der forelægges visitationsudvalget til pleje- og ældreboliger samt af
melding af madudbringning præciseret.

I standarden for arbejdsmiljø er indføjet nye tiltag som for eksempel projekt “Ren og smertefri ren
gøring”.

Kvalitetsstandard for behandling af klager over ydelser efter § 71 og 72 i lov om social service bli
ver forelagt i det nye år, idet den skal justeres i henhold til ny lovgivning, der træder i kraft d. 1. 
januar 2002.
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Sundhedsafdelingen d. 15. november 2001
Kvalitetsstandarderne indstilles til godkendelse i SBKU, ØK og BY.

Beslutning:

SBK-udvalget anbefaler sundhedsafdelingens indstilling for økonomiudvalg og byråd.

Æ ldrerådet den 05-12-2001
Ældrerådet har gennemgået kvalitetstandarderne som blev taget til efterretning, uden bemærkninger.

Møde i OK den 10-12-2001

Beslutning:
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Punkt 227

Møde OK d. 10-12-2001

Journalnr. BM-01.02.03K04 Sagsid: 15822 Sagsbehandler: SA/TF Fmd. init. 

Indsigelser i.f.m. kommuneplanforslag

Økonomi:

Bilag;
1. Oversigt over modtagne indsigelser.
2. Notat med sammendrag af modtagne indsigelser, forvaltningens bemærkninger og forvaltningens 

indstilling.
3. Udkast til plannotat til brug ved forhandling med Forsvarsministeriet, Miljø- & Energiministeriet 

og Hovedstadens Udviklingsråd.

Sagsfremstilling:

Formålet med behandlingen af denne sag er, at give det nuværende byråd mulighed for i så stor 
udstrækning som muligt at færdigbehandle kommuneplanforslaget inden et nyt byråd tiltræder pr. 1. 
januar 2002.
Der lægges derfor op til, at der etableres en platform, som det nye byråd har som udgangspunkt for 
de fortsatte drøftelser med Hovedstadens Udviklingsråd (HUR) og Miljø- & Energiministeriet om 
udlæg af nye byarealer, støj zone m.v.

Endvidere lægges der op til, at der træffes beslutninger på baggrund af de indsigelser og 
bemærkninger som er indkommet i debatperioden.

Endeligt angives forskellige forhold i kommuneplanforslaget, af mere teknisk karakter, som der skal 
arbejdes videre med i de nærmeste måneder.

Når forhandlinger med Forsvarsministeriet og Landsplankontoret er afsluttet vil HUR udarbejde de 
nødvendige tillæg til Regionplanen. Byrådet vil herefter kunne vedtage kommuneplanen således, at 
den er i overensstemmelse med de overordnede retningslinier.

Fristen for fremsendelse af indsigelser, bemærkninger eller synspunkter i forbindelse med 
offentlighedsperioden for forslaget til ny kommuneplan for Jægerspris Kommune udløb den 17. 
august 2001.
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De modtagne indsigelser fordeler sig overordnet på nedenstående emner.
• Udlæg af areal til losseplads i Kyndby
• Etablering af ny overordnet vejforbindelse mellem Ballerup og Frederikssund
• Udlæg af nye boligområder ved Over Dråby landsby
• Udlæg af nyt byudviklingsområder vest for Møllevej
• Generelt udlæg af nye byområder
• Byggeri inden for landsbyafgrænsningen i Krogstrup
• Mulighed for ophævelse af lokalplan 25, Kulhuse
• Udlæg af 2 områder for vindmøller
• Støjkonsekvenszonen
• Landskabsbeskyttelse, fortidsminder miljø.

Som særlige omstændigheder i den aktuelle plansituation anføres følgende forhold.

1. Indsigelse fra Hovedstadens udviklingsråd (HUR), dateret den 12. juli 2001, er administrativ og 
tager udgangspunkt i de forhold, hvor der ikke er overensstemmelse mellem Regionplan 2001 og 
kommuneplanforslaget. Der er efterfølgende afholdt møder med Regionplankontoret således, at der 
foreligger et kendskab til den administrative indstilling til HUR- Rådet. HUR- Rådets stillingtagen 
til sagen foiventes at finde sted på Rådets møde i december 2001.

Resultaterne af behandlingen af de foreliggende ønsker om arealudlæg til byudvikling vil kunne 
grupperes således, -

• Arealudlæg der ikke kan imødekommes ud fra de hensyn som regionplanmyndigheden varetager.
• Arealudlæg, der ikke kan komme til behandling før i forbindelse med udarbejdelse af Regionplan 

2005.
• Arealudlæg, hvor HUR vil være indstillet på at udarbejde tillæg til Regionplan 2001, således at 

disse arealer (på vilkår af endelig godkendelse af regionplantillæg) kan medtages i Kommuneplan 
2001-2012.

2. Støj zonen. Den byudviklings strategi, som (HUR) landsplanmæssigt er pålagt at følge, indebærer, 
at byudvikling uden for “fingerstrukturen”, skal ske i kommunecentrene og således, at udviklingen 
sker fra “byen og ud”.
Kommuneplanforslaget udlægger 2/3 af de ønskede byudviklingsarealer i tilknytning til Jægerspris 
by, -syd for byen, men således, at arealerne i et betydeligt omfang er omfattet af 
støjkonsekvenszonen.

Der blev afholdt et møde med Miljø- & Energiministeriet, - Landsplankontoret den 7, november 
2001. Regionplanchef Thomas Finke (HUR) deltog i mødet. Det var mødets formål, i tilknytning til 
kommuneplanprocessen, at finde accept for en procedure for dispensation fra støj zonen, der frigiver 
en større ramme til byudvikling/boligbyggeri.

Et vigtigt mål for kommuneplanarbejdet er netop, at opnå en langsigtet afklaring af, hvor og i 
hvilket omfang, byudvikling i Jægerspris Kommune kan finde sted.
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De fremtidige investeringer i forsyningsanlæg vil ikke kunne ske hensigtsmæssigt, hvis 
byudviklingsmulighederne fremstår uafklarede helt frem til tidspunktet, hvor lokalplan for 
delområder søges godkendt ved dispensationsansøgning til Miljø & 
Energiministeriet/Forsvarsministeriet.

Uoverensstemmelsen mellem kravet om, at byudvikling uden for “fingerstrukturen” skal ske i 
kommunecentre(her Jægerspris by) og den pålagte støjkonsekvenszone bør løses som en del af 
kommuneplanprocessen, således at fysisk planlægning i Jægerspris Kommune igen kan få en 
mening og et konkret indhold.

Såvel (HUR) som Landsplankontoret har vist forståelse for, at Jægerspris Kommuen har behov for 
nye arealer til byudvikling, ligesom man også er enig i det hensigtsmææsige i, at konflikten mellem 
udlæg af nye arealer ved Jægerspris by og støj zonen bør afklares i forbindelse med 
kommuneplanprocessen.

Det blev mødet den 7. november 2001 aftalt, at Jægerspris Kommune udarbejder et plannotat, der 
samlet begrunder byrådets ønsker for byudvikling.
Det er aftalt, at notatet forelægges HUR og Landsplankontoret som udkast med henblik på 
kommentering (justering). Herefter fremsendes egentlig ansøgning til Miljø- & Energiministeriet 
om dispensation fra støjkonsekvenszonen vedlagt det endelige notat.

3. Regionplan 2001. Jægerspris Kommune har ved skrivelse af 6. februar 2001 fremsendt 
høringssvar til Udviklingsrådet i anledning af udsendelse af “Forslag til Regionplan 2001”. 
Høringssvaret afspejler de ønsker om nye byudviklingsarealer som er tilkendegivet i 
Kommuneplanforslaget.

På grund af tidsforskydningen mellem kommuneplanarbejdet og regionplanarbejdet indgår en række 
kommunale arealønsker ikke i det forslag til Regionplan 2001 som Amtet har indsendt til videre 
behandling i HUR. Udviklingsrådet er derfor indstillet på at udarbejde regionplantillæg for visse 
områder, der opfylder overordnede lokaliseringsstrategier og under forudsætning af en afklaring af 
de støjmæssige problemstillinger.
På et møde mellem kommunen, Miljø- og Energiministeriets Landsplanafdeling og HUR i efteråret 
2000 fremførte Jægerspris Kommune, at der var et særligt behov for nye byudlæg i forbindelse med 
Jægerspris by.

4. Kommunenlanforslagets godkendelse. Endelig (gyldig) godkendelse af kommuneplanen 
forudsætter, at der er overensstemmelse med Regionplan 2001. Forhold, hvorom der er givet tilsagn 
om udarbejdelse af regionplantillæg, lign. kan principielt medtages i Kommuneplanen dog således, 
at der konkret anføres et forbehold for den nødvendige anden godkendelse. Såvel HUR som 
Landsplanafdelingen henstillede på mødet den 7. november 2001 til, at Jægerspris Kommune sætter 
kommuneplanvedtagelsen i bero, indtil mulighederne for arealudlæg er blevet afklaret.
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Teknisk Afdeling 4. december 2001
Indstillingerne anført i bilag 2 tager udgangspunkt i, at endelig godkendelse af 
kommuneplanforslaget ikke kan ske før der er overensstemmelse med regionplanlægningen. 
Således fastholdes alene de ønsker, hvor der foreligger en begrundet formodning om, at HUR vil 
være indstillet på at udarbejde tillæg til Regionplanen.
Øvrige ønsker indstilles til genoptagelse i forbindelse med Regionplan 2005.

Påtrængende planspørgsmål, der opstår i perioden frem til Regionplan 2005, vil kunne søges løst 
ved særskilt forhandling med Regionplanmyndigheden med henblik på udarbejdelse af 
regionplantillæg og kommuneplantillæg.

Såfremt et eller flere byrådsmedlemmer ikke er enig i flertallets beslutning/er kan særstandpunkter 
medtages efter ønske.

Indstilling
Det indstilles, at økonomiudvalget og byrådet, som baggrund for det videre arbejde med 
Kommuneplan 2001- 2012, godkender de i bilag 2 anførte indstillinger.
Det indstilles endvidere, at Økonomiudvalget tager udkast til plannotat (bilag 3) til orientering med 
henblik på at notatudkastet fremsendes til HUR og Landsplankontoret til kommentering. 
Landsplankontoret forhandler herefter sagen med Forsvarsministeriet.
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Møde TMU d. 22-11-2001

Journalnr. BM-06.02.00P24 Sagsid: 15541 Sagsbehandler: MM/TF Fmd. init 

Vandløbsregulativ

Økonomi: Indenfor budgettet 

Bilag:
Udarbejdelse af fællesregulativ for kommunevandløb i Jægerspris Kommune. Nedklassificering af 
vandløb. Notat af 11,09.2001 fra Niras.
Fællesregulativ for kommunevandløbene i Jægerspris Kommune og fælleskommunevandløb med 
Skibby Kommune. Udkast fra Niras 11.09.2001.

Sagsfremstilling:

I forlængelse af udvalgets beslutning 23.05.2001 om at udarbejde en vandløbspolitik er der 
udarbejdet et forslag til hvilke kommunevandløb der skal nedklassificeres, og for de øvrige et 
udkast til fællesregulativ.

Det er vandløbsmyndigheden der beslutter om et vandløb skal optages som offentligt, enten 
kommune- eller amtsvandløb. Tilsvarende kan det besluttes, at et vandløb skal udgå af sin hidtidige 
klasse og blive privat. Disse beslutninger kan påklages til Skov- og Naturstyrelsen af interesserede 
parter. Der er ikke i vandløbslovgivningen angivet egentlige kriterier for hvilke vandløb der bør 
være offentlige.

Hensigten med en politik er at gennemføre en revurdering der sikrer, at der er ved alle 
kommunevandløb er forhold af væsentlig offentlig interesse, og at sammenlignelige vandløb har 
samme status. Kommunevandløbene i Jægerspris er blevet offentlige af mange forskellige grunde, 
der i flere tilfælde har mistet sin aktualitet.

Det foreslås, at følgende vandløb og vandløbsstrækninger nedklassificeres, da der ikke skønnes at 
være væsentlige offentlige interesser omkring dem:
- Afløb fra Storgården mv,
- Ellemosegrøften
- Grøft i Dalby Huse
- Øvre del af Mademose Å
- Postrenden
Ændringen betyder, at vedligeholdelse overgår til de enkelte bredejere.
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Forslag til fællesregulativ omfatter:
Gerlevgrøften

- Orebjerggrøften 
Skarndalsgrøften

- Mademose Å, fsv. den danner grænse til Skibby Kommune 
Onsved-Stokkebro Rende og Ventegrøften

De tre sidste vandløb løber i skel til Skibby kommune. Begge kommuner er vandløbsmyndighed, og 
begge skal godkende regulativet.
Regulativudkastet er på et indledende stade. Det adskiller sig fra de nuværende regulativer ved at 
foreskrive mere miljøvenlig vedligeholdelse og større overskuelighed.
Naboerne til vandløbene vil næppe opleve store forskelle, selv om der er lidt andre tidsfrister for 
arbejdet.

Efter nedklassificering vil der være mindre praktisk vedligeholdelsesarbejde for kommunen, til 
gengæld vil der blive mere håndarbejde end i dag. Det vil være en fordel med en periode hvor der 
indhentes praktiske erfaringer, inden der sker justering i budgettet.
Der vil også blive mindre administration ved offentlige vandløb -  denne fordel kan dog hurtigt 
blive opvejet af flere klagesager over vedligeholdelse af private vandløb.

Der må også forventes en endog meget stor administrativ opgave i forbindelse med 
nedklassificering, idet afgørelserne kan påklages. Teknisk Afdeling anbefaler, at det praktiske 
arbejde gennemføres for et vandløb ad gangen, og at der startes med Afløb fra Storgården.

Ved mødet i maj blev der også omtalt, at der er et par vandløb der vedligeholdes af Jægerspris 
Kommune på baggrund af kendelser i vandløbsnævnet, uden at der er udarbejdet et egentligt 
regulativ, nemlig Grøft i Vænget og Afløb fra Skovsognets Vandværk. Der blev ikke taget endelig 
beslutning om disse vandløb. Det foreslås, at der gennemføres den nødvendige vandløbsretlige 
behandling til at tydeliggøre at disse vandløb er private.

Teknisk Afdeling den 12.011.2001
Det indstilles, at udvalget anbefaler overfor byrådet

at følgende vandløb nedklassificers: Afløb ffa Storgården mv., Ellemosegrøften, Grøft i Dalby 
Huse, Øvre del af Mademose Å og Postrenden.

at Grøft i Vænget og Afløb fra Skovsognets Vandværk markeres som private vandløb.

- og at Gerlevgrøften, Orebjerggrøften, Skarndalsgrøften, Mademose Å, fsv. den danner grænse 
til Skibby Kommune og Onsved-Stokkebro Rende og Ventegrøften bevares som offentlige 
vandløb, og at der arbejdes videre mod et fællesregulativ for disse.
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Beslutning:

Udvalget anbefaler byrådet, at der igangsættes en proces frem mod nedklassifisering af de nævnte 
vandløb, som skal indledes med en række orienterings-/høringsmøder.

Teknisk Afdeling pålægges at fremkomme med en tidsplan herfor inden fremlæggelse for 
økonomiudvalg og byråd.

Arbejdet med fællesregulativet fortsætter.

Møde i OK den 10-12-2001
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Punkt 229

Mode TMU d. 22-11-2001

Journalnr. BM-13.02.02 Sagsid: 13821 Sagsbehandler: MDH/TF Fmd. init. 

Procedure til afregning af vandspild

Økonomi:

Sagsfremstilling:

Folketinget har ved lov nr. 338 af den 16. maj 2001 indført retningslinier for at eftergive 
statsafgiften på vand i forbindelse med vandspild. Tidligere var det ikke muligf at fa eftergivet 
statsafgiften.

Efter den nye lov kan der opnås eftergivelse for den del af vandspildet, der overstiger 300 m3.

Det er en forudsætning for at opnå fradrag, at der er tale om brud på skjulte vandinstallationer, at 
der ikke er handlet uforsvarligt og at det kan dokumenteres, at der er udført tilstrækkelige 
reparationsarbejder f.eks. i form af faktura fra en ws-installatør.

Der kan normalt kun opnås fradrag en gang. Flere lækager tyder på manglende vedligeholdelse.

Forbrugerne kan kun opnå fritagelse for statsafgiften i det omfang vandværket afstår fra at opkræve 
vandprisen,

Told&Skat har oplyst, at der endnu har været ret fa sager, men at det vurderes, at vandforsyningerne 
generel vil følge retningslinierne i den nye lov og eftergive vandprisen for den del af vandspildet, 
der overstiger 300 m .

Jægerspris Kommune har allerede en procedure for behandling af sager om vandspild. Denne blev 
vedtaget på byrådsmødet den 15. august 2000. Efter denne behandles sager om vandspild således: 
Vandspildet opgøres som det faktiske forbrug minus ejendommens normalforbrug. Normalforbruget 
fastsættes ved skøn. Der gives derefter fritagelse for betaling af kloakbidrag for den del af 
vandspildet, der overstiger 70 m3.

For at åbne op for at forbrugerne kan udnytte de nye muligheder, foreslås det, at proceduren 
udvides, således at der også gives fritagelse for betaling af vandprisen, for den del af vandspildet der 
overstiger 300 m3.
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Ændringen forventes ikke at få økonomiske konsekvenser for vandforsyningen. Dels er der er tale 
om ret få sager, dels er omkostningerne ved at pumpe nogle ekstra kubikmeter vand ud 
forsvindende.

Teknisk Afdeling den 8. november 2001
Det indstilles, at den nuværende procedure for behandling af sager om vandspild udvides, således at 
der også gives fritagelse for betaling af vandprisen, for den del af vandspildet der overstiger 300 m .

Beslutning:

Fremsendes til byrådet med anbefaling.

Møde i OK den 10-12-2001

Beslutning:
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Punkt 230

Møde TMU d. 22-11-2001

Journalnr. BM-05.04.06P17 Sagsid: 14661 Sagsbehandler: MW/TF Fmd. init. 

Fjordstien gennem Hornsherred i Frederiksborg Amt

Økonomi:

Sagsfremstilling:

Jægerspris Kommune har modtaget et forslag til aftale om drift af naturlejrplads med shelter ved 
Kulhuse. Opstilling af shelter i forhold til bestemmelserne i lokalplan nr. 20 for stejlepladsen blev 
behandlet på TMU i august. Herefter er der sent en ansøgning til Frederiksborg Amt om 
dispensation for Strandbeskyttelseslinien. Der er blevet givet dispensation i forhold til 
standbeskyttelseslinien fra Frederiksborg Amt.

I forhold til det oprindelige forslag til placering er anlægget blevet rykket lidt længere mod øst for at 
tage hensyn til beboerne på Skansevej 3.

Parter i aftalen om drift af naturlejrpladsen er Jægerspris Kommune og Frederiksborg Amt.
Opgaver deles således at Frederiksborg Amt betaler etableringsomkostningerne til pladsens 
indretning og Jægerspris Kommune står for den løbende almindelige vedligeholdelse. Jægerspris 
Kommune står dog for selve opstillingen af shelter samt en skraldespand.

Materialerne til shelter er erhvervet af Jægerspris Kommune i forbindelse med sommerlejren 
arrangeret af Mellemfolkeligt Samvirke i sommeren 2000. Når der er indgået aftale om drift af 
lejrpladsen vil Jægerspris Kommune fa udbetalt materialeudgifteme til shelteren af Frederiksborg 
Amt.

Den daglige drift består af tilsyn med pladsen, fjernelse af affald, levering afbrænde til bålplads, 
beskæring af vegetation og græs samt mindre reparationsopgaver.
Affaldsbortskaffelsen vil enten blive klaret ved at indgå i vej- og gartnerafdelingens tømningsrutine 
eller hvis det er muligt ved tilmelding tilslutning til den almindelige tømningsordning. Udgiften til 
affaldsbortskaffelse skønnes at ligge inden for 1.000,- kr. pr. år.
Teknisk Afdeling vurderer at opgaverne med vedligeholdelse derudover vil kunne holdes inden for 
20 arbejdtimer om året. Afdelingen skønner efter samråd med gartnerformanden, at det vil være 
muligt at klare opgaven inden for den eksisterende personaleramme.

Frederiksborg Amt vedligeholder trappe, sti og skiltning samt forestår større 
vedligeholdelsesopgaver.
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Ved hærværk, brand el. genforhandles aftalen. Aftalen kan opsiges af begge parter med V2 års varsel 
og hvis det sker påhviler det Frederiksborg Amt at rydde arealet.

Teknisk afdeling den 12. november 2001.
Det indstilles, at TMU anbefaler over for Økonomiudvalg og byråd at Jægerspris Kommune indgår 
aftale om drift af naturlejrplads ved Kulhuse på de nævnte betingelser.

Beslutning:

Indstilling tiltrådt.

Møde i OK den 10-12-2001
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Punkt 231

Møde SBK d. 27-11-2001

Journalnr. BM-00.05.01P27 Sagsid: 14537 Sagsbehandler: EK/KU Fmd, init. 

Samarbejdsaftale mellem venskabskommunerne

Økonomi:

Bilag:
• Udkast nr. 5 til samarbejdsaftale mellem venskabskommunerne (vedlagt sagen)
• Referat fra seminar i Vetlanda 11. 13. oktober 2001 (vedlagt sagen)

Sagsfremstilling:

På et seminar i Vetlanda den 11.-13. oktober 2001 drøftede venskabskommuneme Lunner, Loppi, 
Vetlanda og Jægerspris udkast til samarbejdsaftalen som den blev præsenteret på møde i SBK 
24.10.2000
Venskabskommuneme kunne alle i princippet tilsluttet sig aftalens ordlyd og intentionerne. Vet
landa ønskede dog den tilføjelse, at venskabskommunerne deltog i det omfang, de havde ressourcer 
til det. Ændringen er indarbejdet i det udkast der nu er sendt tilde respektive venskabskommuner. 
Som en konsekvens af aftalens godkendelse skal der nedsættes en arbejdsgruppe bestående af en 
politiker og en embedsmand fra hver af venskabskommuneme. Jægerspris kommune har påtaget sig 
at indkalde til det første møde i arbejdsgruppen.
Til orientering for Udvalget kan oplyses, at Keila som er venskabsby til Loppi og Vetlanda er inte
resseret i at blive deltager i venskabskommune samarbejdet, og vil ligeledes forsøge, at få aftalen 
godkendt i deres kommunalbestyrelse.
M.h.p. at inddrage Keila som egentlig venskabskommune har forvaltningen skrevet til Keila og bedt 
om yderligere oplysninger om kommunen inden endelig stillingtagen.

Kultur- og fritidsafdelingen 12. november 2001
Det indstilles til Udvalget, at anbefale ØK og BY, at godkende samarbejdsaftalen med venskabs- 
kommunerne
Under forudsætning af, at aftalen godkendes indstilles det til Udvalget, at udpege formanden for ud
valget og afdelingschefen i kultur- og fritidsafdelingen til at repræsentere Jægerspris Kommune I 
arbejdsgruppen.

Beslutning:

SBK-udvalget anbefaler kultur- og fritidsafdelingens indstilling af 12. nov. 2001 for økonomiudvalg 
og byråd.
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Møde i OK den 10-12-2001

Beslutning:
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Punkt 232

Møde SBK d. 27-11-2001

Journalnr. BM-21.00.02P24 Sagsid; 16416 Sagsbehandler; EK/KU Fmd, init. 

Låneregler for Jægerspris bibliotekerne

Økonomi:

Bilag:
Udkast til låneregler for Jægerspris Bibliotekerne
Lov om Biblioteksvirksomhed af 5, maj 2000 (vedlagt i sagen)

Sagsfremstilling:

Jvf. Lov om biblioteksvirksomhed af 4. maj 2000 skal bibliotekerne fastsætte et reglement for bru
gernes benyttelse. Reglerne skal omfatte bestemmelser om låneridentifikation, lånetiden, 
opkrævning af depositum, misligholdelse af forpligtelsen til at aflevere lånt materiale i ubeskadiget 
stand, opkrævning af gebyrer og vederlag samt udpantning.
I låneregleme beskrives de muligheder og pligter bibliotekets brugere har, og det foreslås, at bøde
satser og erstatningspriser reguleres. Priserne har ikke været reguleret siden 1994.

Biblioteksloven giver mulighed for at øge bødesatseme til 20/10 kr. ved for sen aflevering. Såfremt 
overskridelsen er mere end 7 dage kan bøden hæves til 110/55 kr., helt op til 220/110 kr. ved mere 
end 30 dages for sen aflevering. De foreslåede satser for Jægerspris Bibliotekerne ligger langt fra 
lovens muligheder. En optælling har vist, at hovedparten af de for sent afleverede materialer afleve
res inden der sendes en hjemkaldelse ud, altså inden biblioteket har udgifter til porto mm. Det er 
derfor foreslået at satsen for overdagspenge bibeholdes, og at satsen øges, hvor biblioteket har ud
gifter.

Låneregleme fremlægges for udvalget med teksten i endelig form, såfremt de kan godkendes i ud
valg og BY, vil de blive sat og trykt i ordentligt layout.
Låneregleme og de ændrede bødesatser ønskes at træde i kraft, når nyt bibliotekssystem tages i 
brug, forhåbentlig i begyndelsen af marts 2002.

Budget- og regnskabsafdelingen den 15. november 2001.
Ingen yderligere bemærkninger.

Kultur- og fritidsafdelingen den 14, november 2001
Det indstilles til Udvalget, at anbefale ØK og BY at godkende låneregleme for Jægerspris Bibliote
kerne.
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Beslutning:

SBK-udvalget anbefaler kultur- og fritidsafdelingens indstilling af 14. nov. 2001 for økonomiudvalg 
og byråd.

Møde i OK den 10-12-2001
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Punkt 233

Møde SBK d. 27-11-2001

Journalnr. BM-18.17 Sagsid: 11810 Sagsbehandler: JK/BOG Fmd. init.

Vedtægter for Produktionsskolen Over Broen

Økonomi:

Bilag:
1) Forslag til vedtægtsændringer samt forretningsorden for Produktionsskolen over Broen af 
oktober 2001 - vedlagt sagen.
2) Nugældende vedtægter af 27. maj 1998 samt forretningsorden af 11. juli 1996 for Produktions
skolen over Broen - vedlagt sagen
3) Vejledende standardvedtægter for produktionsskoler - vedlagt sagen.

Sagsfremstilling:

Produktionsskolen “ Over Broen “ fremsender i brev af 10. oktober d.å. forslag til 
vedtægtsændringer, som skal behandles i de tilskudsgivende kommuner Frederikssund, Jægerspris 
og Skibby.

Baggrunden for de fremsatte vedtægtsændringer skal ses i sammenhæng med at der, dels er sket en 
lovrevision på produktionsskoleområdet, der indebærer væsentlige ændringer i forhold til de 
oprindelige vedtægter, og dels har Undervisningsministeriet i forbindelse med et tilsynsbesøg gjort 
opmærksom på at de nuværende vedtægter ikke lever op til standardvedtægten.'

Bestyrelsen for Produktionsskolen “Over Broen” har således udarbejdet/godkendt de fremsendte 
vedtægtsændringer på 2 efter hinanden følgende bestyrelsesmøder, og anmoder derfor om 
kommunernes godkendelse af ændringerne.

I det efterfølgende vil der kort gives en gennemgang af de væsentlige ændringer i vedtægterne samt 
forretningsorden:
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Vedtægterne

“ 1) D et nye vedtæ gtsforslag  er i fo rh o ld  til de nugæ ldende vedtæ gter æ ndret i sin  opbygning og  er 
tilpasset s tandardvedtæ gterne. D et nye fo r s la g  til vedtægter og den nugæ ldende ved tæ gt kan  
således ikke sam m enlignes p u n k t fo r  punkt, m en indholdsm æssigt opfylder den nye vedtæ gt de 
væsentlige fo rm a lie r  f  s. v. angår :

•  bestyrelsens sam m ensæ tning  og fu n k tio n
• beslu tn ingsdyg tighed
•  sæ rlige spørgsm ål, herunder æ ndring  a f  vedtæ gter og  skolens ophør, og  om køb, sa lg  og  

p a n tsæ tn in g  a f fa s t  ejendom  og indgåelse a f  andre væsentlige købs- eller lejekontrakter
•  inhabilitet o g  tavshedsplig t
•  skolens d r ift o g  fin a n sie r in g
2) P å fø lg e n d e  p u n k te r  afviger dog de nye vedtæ gter i fo rh o ld  til de nugæ ldende vedtæ gter:

2.1 Ifø lge den nye vedtæ gts §4 æ ndres an ta llet a f  m edlem m er f r a  9 til 7 m edlem m er (eksL en  
tilforordnet va lg t b lan d t m edarbejderne o g  skolen s deltagerråd), ligesom  em bedsm æ ndene f r a  de
respektive 3 kom m uner frem o ver  ikke fa s t  deltager i bestyrelsens m øder.

Reduktion i an ta lle t a f  m edlem m er er ske t p å  erhvervsrådenes/foreningernes repræsentation, der er 
reduceret f r a  3 m edlem m er til 1 m edlem .

For så v id t angår em bedsm æ ndene er det i fo rre tn ingsorden  tilfø jet jfr , §  3 stk. 6 “I  konkrete  sager  
kan bestyrelsen beslu tte  a t indkalde fa g p erso n er  til  deltagelse i  bestyrelsesm ødet m ed  ta lere t dog  
uden stem m eret

Arbejdsm arkedsafdelingen foreslår, a t vedtæ gtens §  4 s tk  8 sidste linie stram m es op m ed fø lgende:  
Ved afgørelse a f  sæ rlige spørgsmål, kræ ves dog  2/3 f le r ta l  a f  bestyrelsesm edlem m erne.

2.2 I fø lg e  den nye vedtæ gts §  5 kan der efter lov  om produktionsskoler a f  sko lens m id ler y d es  et 
vederlag til  bestyrelsens fo rm a n d  og  næ stform an d  p å  op til  henholdsvis 20 .000  hr. og  10 .000  kr. 
pr. kalenderår.

Spørgsm ålet om honorering a f  form and  og  næ stform and  har h id tid ig  ikke væ ret en mulighed, 
hvorfor der p o litis k  ska l tages stilling  til om der frem o ver  ska l ydes vederlag  sam t om størrelsen a f  
vederlaget.

2.3 Ifølge vedtæ gtens §  9  sa m t lovens §  9  stk. 3 er  de t ved  vedtæ gtsæ ndringer kun en kom m une, 
der i frem tiden  godkender skolens vedtægter, o g  derfor kun en ko m m u n e , der godkender æ ndringer  
a f  vedtægter. E r der f le r e  grundtilskudsydende kom m uner, m å disse indbyrdes afta le p rocedu ren  
kom m unerne im ellem  ved  vedtæ gtsæ ndringer.
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F orretn ingsorden

F or så  v id t angår fo rre tn ingsorden  er der ske t en ræ kke m indre ju steringer; opstram ninger o g  
præ ciseringer, der ikke tidligere har væ ret nævnt. Følgende er æ ndret/tiljø jet jfr . fo rre tn in g so rd en  
§S:

•  B estyre lsen  a fho lder m inim um  2 m øder m o d  tid ligere 4 m øder
• E thvert bestyrelsesm edlem  kan begære en sa g  op taget p å  dagsordenen, hvilket ikke tidligere  

fr e m g ik  a f  forretn ingsorden .
• Ved afgørelse  a f  sæ rlige spørgsmål, fo*æves dog  2/3 f le r ta l a f  bestyrelsesm edlem m erne
•  I  konkrete sa g er  kan bestyrelsen beslutte at indkalde fagpersoner til deltagelse i 

bestyrelsesm ødet m ed  ta leret dog uden stem m eret.
• K onsta tere t inhabilitet ska l indføres i pro tokollen , ligesom  det fastslås, a t bestem m elserne i 

fo rva ltn in g slo ven s kap.2 og  8 om inhabilitet og  tavshedsp lig t er gæ ldende fo r  bestyrelsen, 
sko lens leder og  andre ansatte ved  skolen

Herudover er der ikke sket yderligere justeringer af forretningsorden.

Budget- og regnskabsafdelingen den 15. november 2001
Afdelingen har ingen bemærkninger.

Arbejdsmarkedsafdelingen den 15, november 2001
Arbejdsmarkedsafdelingen skal indstille følgende til SBK-udvalget og byrådet:

1) at den foreslåede bestyrelsessammensætning godkendes og nedsættes ffa 9 til 7 medlemmer, dog 
skal det fortsat være en mulighed at erhvervsrådene/foreningernes repræsentation er på 3 
medlemmer, hvis de ønsker dette

2) at der tages stilling til, hvorvidt der skal ydes vederlag til formand og næstformand samt 
størrelsen af vederlaget

3) at vedtægtens § 4 stk. 8 og forretningsordens § 3 stk. 5 strammes op med følgende: Ved afgørelse 
af særlige spørgsmål, kræves dog 2/3 flertal af bestyrelsesmedlemmerne

4) at vedtægtsændringer fremover godkendes af Skibby kommune efter forudgående høring i de to 
øvrige tilskudskommuner Jægerspris og Frederikssund

5) at vedtægten og forretningsorden herefter godkendes i sin helhed med de af bestyrelsen 
foreslåede ændringer
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Beslutning:

SBK-udvalget anbefaler arbejdsmarkedsafdelingens indstilling af 15. nov. 2001 til udkast til 
vedtægter for Produktionsskolen under forudsætning af:

a. en præcisering af “særlige spørgsmål” i vedtægtens § 4 stk. 8 indføjes herunder eks. at andre 
væsentlige aftaler, der har betydning for produktionsskolen, kræver 2/3 flertal af 
bestyrelsesmedlemmerne.

b. at eventuel vederlæggelse af formand og næstformand, jfr. § 5 forelægges byrådet til endelig 
godkendelse med redegørelse for hvervenes indhold.
Punktet indføjes i vedtægten.

Møde i OK den 10-12-2001

Beslutning: 63/

//
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Punkt 234

Møde SBK d. 27-11-2001

Journalnr. BM-17.20,01P21 Sagsid: 16427 Sagsbehandler: BN/SKO 

Retningslinier for optagelse af børn i børnehaveklasser

Fmd. init.

Økonomi:

Bilag: Notat fra 1989
Notat af 13. november 2001

Sagsfremstilling:

I 1989 besluttede byrådet retningslinier for optagelse af elever til børnehaveklassen, når forældre 
ønskede anden skole end distriktsskolen.
Byrådet lagde vægt på, at reglerne var objektive og klare.

Der blev for første gang brug for reglerne i foråret d.å., da det ikke var muligt at imødekomme alle 
ansøgninger fra forældre. I alle de øvrige år har det været muligt at sige ja til alle ansøgninger, og 
det vurderes, at dette fortsat vil være den almindelige situation.

Det viste sig, at beskrivelsen af retningslinierne kunne tolkes forskelligt.

Skoleledergruppen har derfor drøftet disse retningslinier, og gruppen er fortsat enige i, at det alene 
bør være objektive retningslinier, der administreres efter i disse tilfælde.

Skoleledergruppen finder det vigtigt, at reglerne er konkrete og klare, således at forældre tydeligt 
kan aflæse deres rettigheder.

For at sikre klarheden har skoleledergruppen i vedlagte notat tydeliggjort teksten - uden at ændre 
det hidtil gældende indhold.

Sagen har herudover været drøftet i HSU for Børn og Unge den 8, november d.å. 
Medarbejderrepræsentanterne har her tilkendegivet, at de ønsker indsat i retningslinierne, at ansatte 
lærere forlods skal have deres ønske opfyldt, såfremt de ansatte ønsker anden skole end 
distriktsskolen.

Skoleledergruppen og ledergruppen i HSU er ikke enige i dette.
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Born og Unge afdelingen den 13. november 2001.
Det indstilles, at udvalget over for byrådet anbefaler at fastholde gældende retningslinier med de 
justeringer, der fremgår af vedlagte notat fra 13. november 2001.

Beslutning:

SBK-udvalget anbefaler overfor byrådet børn- og ungeafdelingens indstilling af 13. november 2001.

Møde i OK den 10-12-2001
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Punkt 235

Møde OK d. 10-12-2001

Journalnr. BM-04.01.09P20 Sagsid: 16224 Sagsbehandler: JK/CG Fmd. init.

Udkast til aftale om overflytning af aktiviteter fra Sportsvej til Stadion på 
Møllevej

Økonomi:

Sagsfremstilling:

Udkast til aftale vedlagt

Byrådet har besluttet at idrætsanlægget på Sportsvej i forbindelse med den igangværende 
kommuneplanrevision udvikles til boligområde i  den forbindelse føres der for tiden forhandlinger 
med Miljøministeriet om en dispensation fra loven om støjkonsekvenszoner, der muliggør dette.

Byrådet har på møde d. 17.4.2001 besluttet at igangsætte et udviklingsarbejde, der skal beskrive en 
helhedsplan for den centrale del af Jægerspris by.Såvel forhandlinger som planlægningsarbejde 
forventes afsluttet, således at der i 2002 kan udarbejdes lokalplan for området, der muliggør 
anvendelse af Sportspladsen til boligformål.
Byrådet har besluttet ( senest medtaget i budgetbemærkningerne for 2002 ) at der skal etableres en 
klubhusløsning til JIK fodbold, når klubhuset på Sportsvej nedlægges.Der har derfor været afholdt 
møder med repræsentanter ffa JIK fodbold om sagen.

På baggrund af disse er der udarbejdet udkast til en aftale.
JIK har peget på, at et nyt klubhus bør placeres ved stadion mellem skolerne . Placeringen vil være 
central i forhold til det samlede idrætsanlæg og give de bedste muligheder for et samarbejde mellem 
foreningen og skoler og fritidshjem.

Aftalen indebærer:

• Ophør af JIK's aktiviteter på Sportsvej i forbindelse med godkendelse af lokalplan for området

• Renovering af stadion mellem skolerne

• Opførelse af klubhus ved Stadion mellem skoleme.Tilkørsel og parkering langs vejen ved 
Sogneskolen

• Driftsforhold
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• Frigørelse af lokaler ved Møllegårdhallen til andre foreningsfonnål

• forhandlinger med Jægersprislejren om erstatningsbane og omklædningsmuligheder i en 
overgangsperiode

I aftalen åbnes der alternativt mulighed for en selvbyg/medbygløsning , hvis JIK er interesseret i at 
arbejde med en sådan. Byggeri og driftsvilkår skal i så fald aftales nærmere med Jægerspris 
kommune. Kommunalt tilskud vil udgøre 1,5 mio kr . Desuden tilbydes rådgivning ved ansøgning 
til fonde f., eks Lokale- og Anlægsfonden

Udkast til aftale er i skrivelse af 11-10-2001 godkendt af JIK Fodbold v Leif Larsen og Peter Skov 
Jensen.

Indstilling
Det anbefales overfor ØKU og Byråd, at “ Aftale om overflytning af JIK's aktiviteter fra Sportsvej 
til stadion mellem skolerne “ godkendes.

Beslutning:
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Journalnr. BM-00.15.02A21 Sagsid: 13843 Sagsbehandler: JP/SEK Fmd. init. 

Decentralisering Jægerspris Kommune
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Økonomi:

Bilag: Paradigmaer for virksomhedsplaner ligger i sagen 

Sagsfremstilling:

Den 21. marts blev rapporten Kompetence og Læring godkendt af byrådet til ikrafttræden pr. 1. 
april 2000. Ved samme lejlighed blev dencentraliseringsregulativ af 1. april 1994 ophævet. Herefter 
er der arbejdet på at implementere Kompetence og Læring.

Efterfølgende besluttede byrådet den 16. januar 2001 på administrationens anbefaling,

• at aftalestyring iværksættes efter evaluering af virksomhedsplaner, dog tidligst i 2002,

• at De Tre Ege, Sogneskolen, Møllegårdsskolen og Vestermose Fritidsklub udarbejder 
virksomhedsplaner efter paradigma udarbejdet af arbejdsgruppen vedrørende aftalestyring

• at alle øvrige enheder i Jægerspris Kommune arbejder med virksomhedsplaner, men har 
valgfrihed m.h.t. formen.

Det udarbejdede paradigma for virksomhedsplaner er afprøvet af ovennævnte enheder. Erfaringerne 
med paradigmaet har været relativt gode. Virksomhedsplanlægningen skal i 2002/2003 foregå efter 
paradigmaer i samtlige afdelinger og enheder.

Der er nedsat en række arbejdsgrupper, der gennem 2001 har arbejdet på at konkretisere 
Kompetence og Læring således, at faktisk implementering og forsøgsordninger muliggøres. Disse 
grupper arbejder bl.a. med:

1. Virksomhedsplaner
2. Lønsumsstyring
3. Decentralisering
4. Aftalestyring
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Status på arbejdsgrupperne er:

Ad. 1. Virksomhedsplaner
Virksomhedsplanlægningen skal i 2002/2003 som nævnt foregå i samtlige afdelinger og enheder på 
baggrund af paradigmaer. Desuden er der udarbejdet en tidsplan for procedure/årsrytme for 
planlægningen, som betyder at fagudvalg og afdelinger afholder dialogmøde i april-maj, første gang 
i 2002.

Ad. 2. Lønsumsstyring
Lønsumsstyring anbefales i første omgang afprøvet som forsøgsordning på tre forskellige decentrale 
områder. Den 1. august 2002 foreslås De Tre Ege, Sogneskolen og Kragebakken at iværksætte 
decentral lønsumsstyring. De øvrige områder foreslås at fortsætte som hidtil med central styring af 
lønnen. En sådan forsøgsordning vil kræve to regelsæt, h.h.v. for enhederne i forsøgsordningen og 
for de øvrige centralt styrede.

Ad. 3 Decentralisering
En arbejdsgruppe formulerer et nyt regelsæt for decentralisering, som forventes udfærdiget inden 
udgangen af 1. kvartal 2002.

Ad. 4 Aftalestyring
Det synes hensigtsmæssig i videre forløb med aftalestyring at afvente erfaringer med indkøring af 
virksomhedsplanerne samt resultater med afprøvning af forsøget med “årets gang” på skoleområdet 
og etableringen af Den Kommunale Virksomhed på det tekniske område - vej og gartner og 
servicekorpset.

Administrationen den 3. december 2001
Det anbefales:
• At forsøgsordninger med decentral lønsumsstyring igangsættes på De Tre Ege, Sogneskolen 

samt Kragebakken.
• At De øvrige afdelinger og enheder i kommunen fortsætter med central lønstyring.
• At der udarbejdes h.h.v. et centralt og et decentralt regelsæt for lønsumsstyring.
• At indførelse af aftalestyring afventer resultater fra hhv. virksomhedsplanlægningen samt “årets 

gang” på skoleområdet og Den Kommunale Virksomhed.

Beslutning:

i
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Punkt 237

Møde SBK d. 27-11-2001

Journalnr. BM-00.15.02A21 Sagsid: 15523 Sagsbehandler: BN/SKO Fmd. init.

Fokus på ledelse

Økonomi:

Bilag:
Høringsoplægget.
Notat om høringssvar i ”Fokus på ledelse”. 
Kopi af samtlige høringssvar.

Sagsfremstilling:

I.h.t. beslutning på udvalgets møde i juni 2001 har rapporten fra den nedsatte arbejdsgruppe været 
til høring.

Der er indkommet 35 høringssvar fra bestyrelser, medarbejdergrupper og ledere samt 
Forældrenævnet, tillidsrepræsentanter og en borger.

Høringssvarene beskæftiger sig med følgende spørgsmål stillet af udvalget:

1. Kommentarer til den grundlæggende struktur med én daginstitutions- og én skoleleder i 
hvert distrikt.

2. Kommentarer til opgavefordelingen mellem distriktsleder og institutionsleder.
3. Kommentarer til tanken om at samle fritidshj emsakti vi teteme på og omkring skolerne.
4. Kommentarer til klubområdet som en samlet aktivitet på tværs af distrikter.
5. Holdninger til om dagplejen skal være central eller decentral.
6. En uændret struktur vil ikke kunne leve op til ønskerne om stabil drift. Hvilke andre 

strukturer end de i oplægget nævnte vil kunne fremme den ønskede udvikling?

En sammenskrivning afhøringssvarene opdelt på de seks spørgsmål ligger i sagen.

Fællesforvaltningen den 14. november 2001:
Det samlede materiale fremlægges til drøftelse og stillingtagen.
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Beslutning:

Udvalget tager høringssvarene til efterretning.

I konsekvens heraf tages der ikke for nærværende initiativ til forsøg med distriktsledelse. Udvalget 
ønsker, at der udarbejdes konkrete beskrivelser udfra de ledelsesmæssige samarbejdsmåder, der er 
peget på i høringssvarene, med henblik på at opstille modeller, der fremmer en udvikling henimod 
bedre tid til- og bedre mulighed for - pædagogisk ledelse BUPL inddrages i samarbejdet om dette.

Forvaltningen anmodes om at vurdere og fremkomme med forslag til en rationalisering af de 
administrative opgaver i institutionerne - herunder afklare arbejdsdelingen mellem den kommunale 
administration og institutionerne inden for de nuværende normeringer.

Sagen oversendes til økonomiudvalg og byråd til orientering.
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Mode OK d. 10-12-2001

Journalnr. BM-00.01A10 Sagsid: 16506 Sagsbehandler: JK/CG

Møder i byråd, økonomiudvalg og fagudvalg for 2002

Fmd. init.

Økonomi:

Sagsfremstilling:

Administrationen har udarbejdet forslag til mødekalender for ovenstående.

I forhold til tidligere rykkes byrådets møde til den sidste tirsdag i hver måned, med 
økonomiudvalgsmøde mandagen ugen før.

De tre fagudvalgsmøder forslås afholdt i første eller anden uge af måneden. Dette bevirker, at der 
fra en fagudvalgsbehandling til eventuel endelig beslutning i byrådet er taget er max. 3 uger.

Planen vil blive forelagt de “nye byrådsmedlemmer” d. 13. december d.å. og til endelig godkendelse 
i byrådet d. 18. december 2001.

Forslaget vedlægges dagsordenen.
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Mode OK d. 10-12-2001

Journalnr. BM-00.01A01 Sagsid: 9441 Sagsbehandler: BD/CG Fmd. init. 

Meddelelser fra:

Økonomi:

Sagsfremstilling:

a. Formanden

b. Øvrige medlemmer

c. Kommunaldirektør

Beslutning:
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Møde OK d. 10-12-2001

Journalnr. BM-00.01 A01 Sagsid: 9675 Sagsbehandler: BD/CG Fmd. init.

Efterretningssager

Økonomi:

Sagsfremstilling:

• Meddelelse fra Løn- og Personaleafdelingen november 2001

• Fr.borg Amt fremsender dagsorden til økonomiudvalgets møde den 5. november 2001.

Hgg|g Jægerspris Kommune Side 52
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Beslutning:


